
 

 

    

  

Notat  

 Vedrørende: Supplerende fokusgruppeinterview Ølstykke 

Fritidsområde 

  

Supplerende Fokusgruppeinterview onsdag den 8. november 

2023 på Græstedgård 

 

Formål:  

Involvering af brugere fra Græstedgård og Spejderengen samt om 

muligt borger fra Ølstykke – brugere, der ikke tidligere har været 

involveret i bruger/borgerdialogen om Fritids-/Idrætsområdet. 

   

Deltagere: 

Repræsentant fra Ølstykkes venner 

Repræsentant fra Ældresagen 

Repræsentant fra DUI 

Repræsentant fra Aftenskolerne 

Repræsentant fra Ølstykke Petanque Klub 

 

Referat:  

1. Velkomst  

2. Introduktionsrunde: Hvem er jeg, hvem repræsenterer jeg 

i dag  

3. Kort oplæg om Udviklingsplanen  

- Hvorfor en udviklingsplan, hvad er en udviklingsplan – hvad 

forventer vi af indhold  

- Hvad er en mangfoldig magnet – hvor kommer det begreb fra? 

 

4. Øvelse - min forhold til Ølstykke Idrætsområde  

 

- Hvor kommer jeg ofte – en blå prik  

- Hvilke områder kunne jeg tænke mig at bruge mere/ udforske 

mere - gul prik  

- Hvordan ankommer jeg til Ølstykke Fritidsområde  

Den 8. november 2024 

Sagsbehandler:  

Mette Lindgaard Seligmann 

Direkte tlf.: 7259 6427 

E-mail:  

Mette.Seligmann@egekom.dk 
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• Adgange/trafik: 

Mange børn og unge cykler på hovedsti 

Mange ældre kommer i bil 

Det opleves svært at finde parkering ved græstedgård i 

eftermiddags/aftentimer 

Det opleves svært at finde parkering ved i sportsdelen ved store 

stævner 

Hellere mange små p-pladser med kort til faciliteter end en stor 

Hundeluftere bruger cirkuspladsen, men også Gl. Roskildevej 

 

 

5. Dialog om sammenhæng i området 

Hvordan oplever I sammenhængen mellem Stationsbyen og 

Fritidsområdet?  

• Afstanden til ØF opleves stor fra Stationsbyen 

Nogle ældre kommer ikke om vinteren, fordi der er for mørkt 

Busstoppestedet tæt ved Græstedgård er nedlagt 

• Der ligger et potentiale i at skabe sammenhæng mellem 

byparken og ØF, Søhøjparken opleves mere attraktiv 

Der ligger bare noget erhverv i vejen (bl.a. gartnerigrunden) 

Cykelstien er ikke sammenhængende langs Roskildevej 

• Placeringen er central mellem Gl. Ølstykke, Ølstykke St. by og 

Udlejre 

 

Hvordan kan vi styrke sammenhængen mellem “de to bydele Ølstykke 

Stationsby og Ølstykke Fritidsområdet”? Mere belysning 

• Kan Toftehøjgrunden komme i spil igen med fælles aktiviteter? 
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• Kan erhversgrundene bruges til at skabe sammenhæng i 

fremtiden? 

• Kan biblioteket flyttes til ØF? 

  

Hvordan er relationen mellem Idrætsområdet og områderne nord for 

tunnellen – opleves det meget adskilt? Hvem besøger hvem? 

 

• Spejderne bruger græstedgård og har holdt dragestævne på 

cirkuspladsen 

• Græstedgårdbrugerne bruger ikke spejderengen 

• Mange bruger ofte sportsområdet i anden sammenhæng 

• Ældresagen bruger græstedgård og boldhallen 

• Sportsklubberne bruger ikke græstedgård (måske mulighed for 

noget i hestestalden) 

 

Kan vi gøre noget for at styrke relationerne mellem områdets 

aktivitetstyper:   

fx friluftsliv/bevægelse, kultur/friluftsliv, kultur/bevægelse 

 

• Placer multihallen centralt 

• Hellere bygge haller sammen end sprede dem 

• Flyt biblioteket til ØF 

 

Hvis en mangfoldig magnet skal være til gavn for alle borgere i 

Ølstykke - uanset om de er aktive i en forening eller ej – hvad 

kræver det så af området?  

• Noget for unge, fx lasergame 

• Aktiviteter for forældre og små børn fx legepladser, cafeterie, 

madsted 

• Nye indendørs aktiviteter som petang, krolf, paddlebaner, 

forsamlingshus/selskabslokaler 

• Nye udendørs aktiviteter som dronebane, sti med 

naturformidling, fast scene, mobil scene, forhindringsbane, 

løberute, basket, skateboard tænkt sammen med parkering, 

parkour, grillpladser, plads til skolearrangementer eller at 2 

foreninger holder noget sammen,   

• Se på Mads By legepark i Fredericia (dyrehold, legepladser mv.) 

 

• Kommunikation:  

Platform hvorfra foreninger kan annoncere 

Info om strøm/vand til store open air arrangementer 

Bookbare mødelokaler udenfor klubbernes åbningstid 

Tilflytterservice (1 års gratis medlemskab, klippekortsordning) 

Skilte ved indfaldsveje, der siger noget om arrangementer 

 

6. Dialog om aktiviteter i området 

 

Fortæl noget om de blå pletter – hvorfor sidder de hvor de sidder?   

Hvad er I nysgerrige på? Hvilken udvikling kunne I tænke jer her? Hvad 
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skal der til, for at I kommer i de området/går lyst til at arrangere 

aktiviteter i de område?  

 

• Spejdersøen – rydde bevoksning, så den kan ses og bruges 

• Spejdergrusplads – god størrelse til at etablere depotrum 

• Spejdernes græsplæne – god størrelse til arrangementer 

• Mulighed for at samle parkering mellem tennis og svømmehal? 

• Petanquebaner som ikke bruges ved Frederikssundsvej 

• Cirkuspladsen – mulighed for store arrangementer 

• Store uprogrammerede græsarealer foran kunstgræsbanen 

• Skoven 

• Mangler generelt depoter til spejdere, krolf, petang, fodbold mv. 

(Der er ikke affaldssortering hos spejderne) 

 

Hvilke aktiviteter har vi i dag helt andre steder i Ølstykke, som kunne 

tænkes ind i området? (fx store events, hvorfor er bogmessen eller 

openair ikke i hallen? 

• Spejderengen er et godt område til udendørs arrangementer 

• Det er svært at finde info om hvor der er indlagt vand og strøm 

 

Er der aktiviteter på Græstedgård/Spejderengen, som også kunne 

rykkes ned i Idrætsområdet?  

• Ingen forslag til dette 

 

Oplever I at andre ikke-organiserede brugere har aktiviteter i området?  

• Hundeluftning 

• Mange løber rundt om pladsen ad Gl. Roskildevej 

• Unge hænger ud og laver knallertræs på cykelstien 

 

Hvad vil I sige til, at nogle af idrætsforeningerne bliver nysgerrige på 

den nordlige del af området. De ønsker sig plads til sociale fællesskaber 

- eller en lille cafe – kunne den lige så godt ligge nord for 

Idrætsområdet?  

 

• Græstedgård har hestestalden, som måske godt kunne bruges, 

men deltagerne tror ikke, at man kan lokke idrætsforeningerne 

op til den nordlige del. Der er for langt. 

 

 

 


